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PROTOKÓŁ NR XI/15 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 25 września 2015 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    28 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XI sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Informacja o strategii Powiatu Zgierskiego w zakresie modernizacji drogowej i kolejowej 

oraz przebiegu trasy S-14. 

7. Przyjęcie informacji Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu o stanie bezrobocia 

w Powiecie Zgierskim. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XII/107/11 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 30 czerwca 2011 r. w sprawie uchwalenia powiatowego programu przeciwdziałania 

bezrobociu i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2011-2014. 

9. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za I półrocze 

2015 roku.  

10. Przyjęcie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego za I półrocze 2015 roku.  

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany uchwały Nr III/24/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.             

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2015; 

b) upoważnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do podjęcia działań w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020; 

c) upoważnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do podjęcia działań w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020; 

d) udzielania pomocy finansowej Gminie Miasto Ozorków na realizację zadania                  

pn. „Przebudowa układu komunikacyjnego północno-zachodniej części Ozorkowa – 

etap II” w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 

na lata 2016-2020; 

e) zawarcia porozumienia z Gminą Miasta Ozorkowa dotyczącego przekazania Gminie 

Miasta Ozorkowa zarządzania drogami powiatowymi: Nr 5137 E –  ul. Maszkowska              

i ul. Południowa, Nr 5179 E – ul. Traugutta, oraz Nr 5174 E – ul. Żeromskiego  i ul. 

Stypułkowskiego w Ozorkowie, w szczególności w zakresie przebudowy tych dróg                    

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 

2014-2020; 

f) udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto Ozorków na realizację zadania                     

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 

2014-2020; 

g) zmiany uchwały nr VI/61/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r.                 

w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej                 

i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2015; 

h) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu; 

i) utworzenia Związku Powiatów Województwa Łódzkiego; 

j) przyjęcia statutu Związku Powiatów Województwa Łódzkiego; 
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12. Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie podziału środków 

finansowych dla Państwowej Straży Pożarnej.  

13. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

14.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

17. Zamknięcie obrad XI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XI sesję Rady Powiatu 

Zgierskiego o godz. 10
10

.  

Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia  

18 września 2015 r., wprowadza do porządku obrad XI sesji projekty uchwał w sprawach: 

1) wyrażenia zgody na podjęcie działań w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020 w ramach Osi Priorytetowej III Transport 

Działanie III.2 Drogi Poddziałanie III.2.2 Drogi lokalne (pkt 11 g) 

2) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.              

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu zgierskiego na rok 2015 - druk A (pkt 11 l); 

3) zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.              

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego                                 

na lata 2015-2022 (pkt 11n) 

Jednocześnie Zarząd w dniu 25 września 2015 r. przekazał projekty uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.              

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 – druk B; 

2) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej               

– druk A; 

3) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej               

– druk B; 

4) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej               

– druk C; 

5) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej               

– druk D 

z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XI sesji oraz projekt uchwały w sprawie  

zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.                   

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2015-2022 – po autopoprawkach wprowadzonych przez Zarząd w dniu 25 września      

2015 r. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 11m 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 – druk B. 

Za przyjęciem głosowało    25 radnych. 

Przeciw głosowało       0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu      0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 11o 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy 

prawnej  – druk A. 

Za przyjęciem głosowało    25 radnych. 

Przeciw głosowało       0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu      0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 11p 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy 

prawnej  – druk B. 

Za przyjęciem głosowało    25 radnych. 

Przeciw głosowało       0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu      0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 11q 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy 

prawnej  – druk C. 

Za przyjęciem głosowało    25 radnych. 

Przeciw głosowało       0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu      0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 11r 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy 

prawnej  – druk D. 

Za przyjęciem głosowało    25 radnych. 

Przeciw głosowało       0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu      0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały.  

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XI sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Informacja o strategii Powiatu Zgierskiego w zakresie modernizacji drogowej i kolejowej 

oraz przebiegu trasy S-14. 
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7. Przyjęcie informacji Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu o stanie bezrobocia 

w Powiecie Zgierskim. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XII/107/11 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 30 czerwca 2011 r. w sprawie uchwalenia powiatowego programu przeciwdziałania 

bezrobociu i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2011-2014. 

9. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za I półrocze 

2015 roku.  

10. Przyjęcie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego za I półrocze 2015 roku.  

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany uchwały Nr III/24/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.                

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2015; 

b) upoważnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do podjęcia działań w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020; 

c) upoważnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do podjęcia działań w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020; 

d) udzielania pomocy finansowej Gminie Miasto Ozorków na realizację zadania                   

pn. „Przebudowa układu komunikacyjnego północno-zachodniej części Ozorkowa – 

etap II” w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 

na lata 2016-2020; 

e) zawarcia porozumienia z Gminą Miasta Ozorkowa dotyczącego przekazania Gminie 

Miasta Ozorkowa zarządzania drogami powiatowymi: Nr 5137 E –  ul. Maszkowska                

i ul. Południowa, Nr 5179 E – ul. Traugutta, oraz Nr 5174 E – ul. Żeromskiego                      

i ul. Stypułkowskiego w Ozorkowie, w szczególności w zakresie przebudowy tych 

dróg w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego              

na lata 2014-2020; 

f) udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto Ozorków na realizację zadania                      

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 

2014-2020; 

g) wyrażenia zgody na podjęcie działań w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020 w ramach                         

Osi Priorytetowej III Transport Działanie III.2 Drogi Poddziałanie III.2.2 Drogi 

lokalne; 

h) zmiany uchwały nr VI/61/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r.               

w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej                 

i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2015; 

i) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu; 

j) utworzenia Związku Powiatów Województwa Łódzkiego; 

k) przyjęcia statutu Związku Powiatów Województwa Łódzkiego; 

l) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 – druk A; 

m) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.             

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 – druk B; 

n) zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na 

lata 2015-2022 – po autopoprawkach; 

o) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej – 

druk A; 

p) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej – 

druk B; 
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q) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej – 

druk C; 

r) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej – 

druk D. 

12. Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie podziału środków 

finansowych dla Państwowej Straży Pożarnej.  

13. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

14.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

17. Zamknięcie obrad XI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z X sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z X sesji.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.        

                   

Ad. 4 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył interpelacje dotyczące: 

1) funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie - załącznik nr 4 do protokołu; 

2) podniósł sprawę otwarcia drogi powiatowej w Solcy Wielkiej. Niestety nie został 

zaproszony na otwarcie tej drogi. Radni nie są informowani o tym, że są otwierane drogi, 

np. na terenach gmin, z których kandydowali. Radny uważa, że radni powinni mieć też 

dostęp do tego, żeby mieć możliwość spotkania się z mieszkańcami, bo też mają ten 

wkład w te nowo otwarte inwestycje, które są bardzo ważne dla mieszkańców; 

3) oznajmił, iż martwi go, dlaczego Promocja Powiatu Zgierskiego na stronie internetowej 

czy w gazecie Powiatu Zgierskiego w głównej mierze skupia się na kilku konkretnych 

osobach. Nie ma niestety w tej gazetce innych radnych, a przecież „my wszyscy mamy 

swój wkład w to, co się dzieje w powiecie. To nie chodzi o to, żeby jedną osobę 

promować. Ja rozumiem kampanię wyborczą, rozumiem wszystkie inne sprawy, ale  

przecież inni radni też pracują na sukces całego powiatu i na sukces mieszkańców. 

Chciałbym, żeby w tej gazetce Puls Powiatu, nie wiem czy na ostatniej stronie, były 

przedstawione osoby radnych, czym się zajmują, jakie składają interpelacje,                                

o co zabiegają dla mieszkańców, bo to jest bardzo istotne. Uważam, że Promocja Powiatu 

to nie powinna się skupiać tylko na konkretnej osobie”; 
4) przyznał, że bardzo się cieszy, że powstała Strategia budowy dróg w Powiecie Zgierskim. 

Nie było czegoś takiego, teraz jest to zrobione. Radny zwrócił uwagę, że jeżeli chodzi                

o stan dróg, to w Gminie Ozorków i Gminie Aleksandrów Łódzki tych niezadowalających 

dróg jest najwięcej, bo ponad 80%. Niestety tych inwestycji, czytając Strategię, nie jest 

proporcjonalnie do stanu niezadowalających dróg w powiecie. Należałoby coś w tej 

Strategii zmienić i dodać te miejscowości, w pierwszej kolejności, te drogi, które są                    

w złym stanie, nawet częściowo, krótkimi etapami. W związku z tym prosił, aby Zarząd 

pochylił się nad tym problemem i przeanalizował ten stan i zmienił to w Strategii. 
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Radny Piotr Szewczyk złożył interpelację dotyczącą poprawy bezpieczeństwa na drodze 

powiatowej Nr 5168 E na odcinku od granicy miasta Aleksandrów Łódzki do ul. Podleśnej           

w Rudzie Bugaj – załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Radny Witold Kosmowski przypomniał, że „na czerwcowej sesji tworzona była rezerwa. 

Starosta wówczas powiedział, że ta rezerwa jest na nieprzewidziane ważne rzeczy, które się 

mogą wydarzyć podczas niezwoływania sesji. W związku z tym chciałem się zapytać, czy ta 

rezerwa dalej jest w tej samej kwocie, czy została jakoś rozdysponowana, jeżeli tak to na co”. 

 

Radny Dominik Gabrysiak złożył interpelacje w sprawie: 

1) Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie – załącznik nr 6 do protokołu; 

2) budżetu obywatelskiego –  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Radny Michał Pieruń był zainteresowany, jakie były wyniki kontroli przeprowadzonej                          

w Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Stanisława Staszica w Zgierzu. 

 

Przewodnicząca Rady złożyła interpelację dotyczącą rekultywowanego wyrobiska 

poeksploatacyjnego w miejscowości Ciężków 9 gm. Aleksandrów Łódzki – załącznik nr 8             

do protokołu.  

 

Ad. 5  

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Adam Świniuch przedstawił nowego dyrektora 

Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu Anetę Kopacz. Pani Aneta Kopacz jest Zgierzanką, 

studiowała w Ośrodku Akademickim w Łodzi, jest z wykształcenia filologiem - ukończyła 

filologię angielską. Jej pasją są w ogóle języki i w tej chwili studiuje jeden                                     

z południowoeuropejskich języków. 11 lat pracowała w MDK w Zgierzu, była lektorem 

Języka Angielskiego. Po krótkiej przerwie, spowodowanej narodzinami córeczki, ostatnimi 

czasy pracowała w MDK w Aleksandrowie Łódzkim. Ukończyła zarządzanie oświatą. 

Największą jej pasją życiową są podróże i faktycznie zwiedziła niemal bez mała ¾ świata. 

Wyraził nadzieję, że współpraca Zarządu i radnych z Panią dyrektor będzie pasmem 

powodzeń i sukcesów.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski pogratulował nowej dyrektor. Jednocześnie poprosił członka 

Zarządu Adama Świniucha, aby zastosował, być może na przyszłość, tego rodzaju 

rekomendację przed wyborem. Pogratulował przy okazji doskonałej znajomości osobowości 

Pani dyrektor.  

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XI sesję stanowią załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady powitała przedstawiciela Łódzkiego Oddziału Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych i Autostrad Marka Brodowskiego. 

 

Ad. 6  

Informacja o strategii Powiatu Zgierskiego w zakresie modernizacji drogowej i kolejowej 

oraz przebiegu trasy S-14 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota przedstawił strategię oraz przesłanki, jakie towarzyszyły przy 

opracowaniu tegoż dokumentu. Strategia zawiera ogólne informacje o Powiecie Zgierskim. 

Zgodnie z przeglądem dróg z lipca tego roku w Strategii przedstawiony jest stan dróg 

powiatowych.  Oczywiście ten stan niestety  nie jest dobry, ponieważ mamy jeszcze przewagę 

dróg o stanie złym bądź też niezadowalającym. Celem Strategii jest to, ażeby zmniejszyć ten 

stan dróg złych czy słabych o 50 czy  60%. Jeżeli zdołamy utrzymać to tempo, które było             

w tym roku będzie to możliwe do realizacji. Budując tę Strategię również braliśmy pod 
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uwagę takie sprawy jak: stworzenie dróg alternatywnych do dróg krajowych i wojewódzkich, 

polepszenie dostępności do szkół czy ewentualnie do tworzących się przedsiębiorstw                       

w naszym rejonie. W Strategii ujęte są także inwestycje, które udało się zrealizować w 2015 

roku. Nadmienił tylko, że w tym roku zbudowaliśmy, czy wyremontowaliśmy (jesteśmy                    

w trakcie bądź też wyremontujemy) 45,5 km dróg. Jest to pewien rekord, który do tej pory                    

w powiecie jeszcze nie zaistniał - dla przypomnienia jest to ponad 10% stanu posiadania 

naszych dróg. Te 45,5 km dróg to jest kwota 23,6 mln zł (kwota dość imponująca).                            

Przy zaangażowaniu środków  powiatu 8,6 mln zł, czyli  2/3 środków udało się pozyskać                     

środki z innych źródeł, mianowicie z: Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych - 

jedno z główniejszych źródeł, Urzędu Marszałkowskiego - ochrona gruntów rolnych,               

czyli tzw. dojazdówki i współpracy z gminami z terenu Powiatu Zgierskiego. Starosta                    

z wielkim zadowoleniem przyjmuje fakt, że włodarze gmin podejmują ten trud 

dofinansowania inwestycji na swoim terenie. W Strategii rozpisane są również inwestycje, 

które planowane są do realizacji w latach 2016-2018. Starosta podkreślił, że priorytet 

bezwzględny będą miały inwestycje dofinansowywane z budżetów gmin. Taką preferencyjną 

kwotą dofinansowania to jest 40% do budowy dróg oraz 60% do budowy chodników.                     

W opinii Starosty będzie to taką zachętą do tego, żeby tę współpracę z gminami można było 

utrzymać. W wyniku współpracy z Gminą Miasto Ozorków, Burmistrz zadeklarował,                    

że w imieniu powiatu złoży wniosek na przebudowę dróg powiatowych i gminnych                        

w Ozorkowie, które będą dojazdem do centrów logistycznych. Jest to bardzo poważna 

inwestycja i jest szansa na to, żeby pozyskać na to duże środki z zewnątrz, czyli: z RPO 85%                   

i zgodnie z deklaracją Burmistrza Ozorkowa wkład własny z budżetu Gminy Miasta Ozorków 

na dofinansowanie tego 15 % wkładu. W następnej kolejności będą przedstawione stosowne 

uchwały do tej sprawy. Co do stanu dróg w Gminie Ozorków i Gminie Aleksandrów Łódzki 

to już na początku Starosta powiedział, że stan dróg powiatowych jest niezadowalający. 

Jeżeli, czy to Wójt Gminy Ozorków, czy Burmistrz Aleksandrowa Łódzkiego zwróci się,             

że będzie chciał partycypować w kosztach to na pewno takie inwestycje dodatkowe jeszcze 

poza Strategią się znajdą. Starosta zaznaczył, że Strategia to nie jest jakiś dokument, który 

napisaliśmy i musimy go realizować w sposób jednoznaczny i zgodnie z harmonogramem. 

Oczywiście traktujemy to jako pewien wyznacznik. Jest to dokument, który jest żywy i musi 

ulegać zmianie i modyfikacji, ponieważ życie zawsze przynosi swoje rozwiązania i trzymając 

się ściśle zapisów Strategii można by było przegapić pewne sprawy. Strategia zawiera jeszcze 

informację dotyczącą infrastruktury kolejowej na terenie Powiatu Zgierskiego. Mamy kolej 

aglomeracyjną, która funkcjonuje bardzo dobrze, mieszkańcy są bardzo zadowoleni z tej 

formy transportu. Na temat dróg krajowych i wojewódzkich wypowie się przedstawiciel 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Informacyjnie Starosta tylko przekazał,               

że najprawdopodobniej w przyszłym roku Wojewódzki Zarząd Dróg będzie realizował 

inwestycję ul. Piątkowska w Zgierzu oraz dalszy odcinek 21,5 km w stronę Piątku. 

 

Naczelnik Wydziału Dokumentacji Łódzkiego Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad Marek Brodowski powiedział, że są w trakcie realizacji dwóch 

inwestycji bardzo ważnych w regionie łódzkim. Realizują kontrakt budowy autostrady na 

odcinku od Strykowa do Tuszyna przez trzy firmy równolegle. Budowa jest prowadzona 

bardzo sprawnie i w przyszłym roku przed wakacjami planowane jest zakończenie tej 

inwestycji. Druga inwestycja, którą zajmują się od paru lat, na etapie przygotowania 

finalizują,  jest to przebieg S-14 z podłączeniem do autostrady A 2  poprzez węzeł Emilia              

w miejscowości Słowik aż do obwodnicy Pabianic. W roku bieżącym w kwietniu i w maju 

złożyli dwa wnioski na uzyskanie decyzji ZRIDowskiej z podziałem na odcinki (na odcinek 

dotyczący Zgierza 4 maja br.). Planowany termin uzyskania tej decyzji jest na przełomie 

października i listopada br. W programie budowa obwodnicy zachodniej miasta Łodzi jako      

S-14 znajduje się na pozycji 33, planowany termin realizacji założono na lata 2016-2021. 

Należy mieć nadzieję, że termin będzie dotrzymany. Na razie jest w końcowej fazie 

procedowania proces przygotowania dokumentacji. Dokumentacja budowlana została 
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odebrana, jest w trakcie analizowania i odbierania materiałów przetargowych dokumentacji 

wykonawczej i myśli, że ten proces zostanie zamknięty. To są dwa naczelne zadania, którymi 

Oddział Łódzki się zajmuje. W programie Budowy Dróg Krajowych, który się pojawił 

niedawno na stronie Ministerstwa Infrastruktury jeszcze znajduje się pozycja budowa S12/74, 

ale to jest jakby w bardziej odległym terminie, nie uzyskali jeszcze decyzji środowiskowych, 

jest to całkiem nowy korytarz przebiegu tej drogi. Aktualnie nie mają w planach żadnych 

inwestycji rozbudowy dróg krajowych ani budowy nowych dróg. Generalnie są to działania 

na sieci istniejących, jest taki program likwidacji miejsc niebezpiecznych, ale to są analizy 

pod względem bezpieczeństwa ruchu drogowego konkretnych miejsc na ich sieci drogowej. 

Jest taki ranking i dopiero program jest tworzony, jest lista zamknięta tych dróg, ale nie 

wiedzą w jakiej kolejności i jakimi środkami będą dysponować, żeby podjąć działania na 

etapie przygotowania inwestycji, czyli zabezpieczenia dokumentacji,  uzyskania stosownych 

decyzji a później realizacji. Pewnie będzie to robione przez ich centralę cyklicznie, w miarę 

napływu środków. Są takie miejsca w tym programie pokazane, zobaczą w jakiej kolejności 

będzie to realizowane. Jeśli chodzi o Zgierz to są dwa miejsca: przede wszystkim budowa 

ciągu pieszego pod nasypem kolejowym w ciągu drogi Nr 91 i przebudowa ul. Cezaka                 

w ciągu drogi Nr 71. To są dwie pozycje, dla których nie potrafią określić czasookresu, kiedy 

to będzie realizowane. Może to jest lista krótka ich zamierzeń, ale waga ich inwestycji jest 

ogromna, a przede wszystkim zapotrzebowanie na środki jest ogromne, są to kosztowne 

inwestycje, które wymagają nie tyle milionów a miliardów. Dlatego może tak to są inwestycje 

przygotowywane przez długi czas i realizowane przez szereg lat. Dopiero teraz finalizują ring 

od strony wschodniej miasta Łodzi i mają nadzieję, że S-14 będzie domknięciem jakby całego 

układu komunikacyjnego wokół Łodzi poprzez autostradę A 2 wybudowaną i S-8 częściowo 

obwodnicę Pabianic, która jest elementem jakby tej obwodnicy zachodniej miasta Łodzi                          

i od strony wschodniej realizowany jest ciąg autostrady A1, który zamyka ten ring i wplata się 

w układ A 2 i S-8 od strony zachodniej S-14, który miejmy nadzieję będzie w ramach tego 

programu realizowany.  

 

Radny Władysław Sobolewski podał, że na Komisjach Rozwoju Gospodarczego                                

i Infrastruktury Przestrzennej i Budżetowo-Finansowej zostało zgłoszone kilka uwag do 

Strategii. W związku z tym zapytał, czy Starosta będzie je brał pod uwagę, czy będą miały 

jakieś odzwierciedlenie, czy tylko zostały zgłoszone.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski wskazał, iż w uwagach jest podane, że w pierwszej kolejności 

będą brane pod uwagę te inwestycje drogowe, gdzie poszczególni wójtowie, burmistrzowie 

będą chcieli partycypować w kosztach ich realizacji. Radny ma wrażenie, że Wójt Gminy 

Ozorków nie za bardzo skłonny jest do partycypowania kosztów, jeśli chodzi o inwestycje 

drogowe. Jest to bardzo smutne i bardzo przykre i czy ten zapis, czy ta Strategia nie będzie 

promowała tzw. gmin bogatszych. Analizując budżet Gmina Ozorków raczej nie należy do 

gmin, która ma pieniądze, gdyż ten budżet jest tam bardzo skromny. Radny chciałby, żeby nie 

trzymać sztywno się tego zapisu, ale również brać pod uwagę konieczność i potrzebę remontu 

tych dróg  

 

Radny Michał Pieruń zaproponował, aby w pierwszej kolejności kierować pytania  do 

naczelnika GDDKiA, bo do Starosty tych pytań na pewno będzie więcej. 

 

Radny Sławomierz Janiszewski w imieniu radnych podziękował, że naczelnik w ogóle 

przybył na sesję, bo to różnie bywało z przedstawicielami GDDKiA. Różne medialne 

przekazy będą traktować tę sprawę jako element gier. Poprosił, aby naczelnik jeszcze raz 

potwierdził swoim autorytetem i swoją wiedzą, że proces inwestycyjny związany z budową 

zachodniej obwodnicy Łodzi i Zgierza przebiega w sposób prawidłowy na dzisiaj i nie 

stanowi na etapie przygotowań zagrożenia dla realizacji tej inwestycji. 
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Naczelnik oczywiście potwierdził. Przekazał, że rozdzielili przebieg obwodnicy zachodniej 

Łodzi na dwa odcinki, jakby techniczne i realizacyjne. Pod to zrealizowali dokumentację                

z podziałem na odcinek I, który kończy się na węźle Teofilów i odcinek górny od węzła 

Teofilów aż do miejscowości Słowik i włączenia tego w drogę Nr 91. Zrobili to świadomie, 

bo to jest inwestycja na długości prawie 29 km, przebiega przez bardzo zurbanizowany teren. 

Mają doświadczenia, że należy dzielić odcinki pod względem realizacyjnym na kilkanaście 

kilometrów, żeby firmy po prostu sobie radziły i nie miały problemów. Tak robili na S-8, 

który był realizowany, tak robią na autostradzie teraz realizowanej (trzy odcinki podzielone 

na jakieś określone elementy realizacyjne). Pod tak przygotowaną dokumentację złożyli 

wnioski o uzyskanie zezwolenia realizacji inwestycji do Urzędu Wojewódzkiego i na te 

odcinki uzyskają decyzje ZRIDowskie  i w takim zakresie będzie realizowana ta inwestycja. 

„Mało tego, z wagi na to  że na węźle Aleksandrów nie ma do tej pory jakby wyjaśnione pod 

względem formalnym i nie ma jeszcze uzyskanej decyzji środowiskowej na przedłużenie Alei 

Włókniarza (jest dalej nie wyjaśniony odcinek praktycznie kilometra dwieście podłączenia do 

naszej inwestycji, inwestycji miejskiej), my żeby wyjść naprzeciw i żeby nie realizować jakby 

robót straconych ujęliśmy w dokumentacji jakby podetap, który można realizować w okresie 

późniejszym, jakby nie było podłączenia do ulicy Włókniarzy. Jest to element dodatkowy, 

jesteśmy pod względem technicznym i dokumentacyjnym i uzyskiwania kolejnych decyzji 

przygotowani i czekamy aż uzyskamy te decyzje. Zakończyliśmy proces jak gdyby 

przygotowania inwestycji, on trwał naprawdę wiele lat, bo zaczęliśmy praktycznie od 

określenia wariantów korytarzowych i przebiegów. Był to proces niesłychanie trudny                      

i burzliwy, zresztą przy udziale nie tylko państwa, ale wielu samorządów, bo przebiega przez 

tereny wrażliwe, zurbanizowane, uzbrojone i znalezienie i określenie tego korytarza 

przebiegu, który miałby sensowne zadanie dla całej aglomeracji łódzkiej było niesłychanie 

trudne. Bo ze względów typowo ekonomicznych i studium wykonalności, czyli generalnie 

wykonania dokumentacji, żeby przyniosła konkretny efekt  ekonomiczny polega na tym, żeby 

ten korytarz był przede wszystkim później wykorzystany. Jeśli on ma służyć aglomeracji 

łódzkiej, on ma być stosunkowo blisko, obsługiwać wszystkie gminy po kolei blisko Łodzi, 

bo jeśli byłby ten korytarz odsunięty to nikt by tamtędy nie jeździł,  on by nie pełnił swojej 

funkcji. Ten korytarz znaleźliśmy, uzyskaliśmy decyzję środowiskową, co nie było łatwo. 

Mając korytarz wykonaliśmy koncepcję, która też podlegała jakby uzgodnieniu                                  

i dopracowaniu technicznemu i też państwo opiniowali ten etap, później  wykonaliśmy 

projekt budowlany, który zakończyliśmy składając wniosek do Urzędu Wojewódzkiego na 

podstawie spec ustawy o uzyskanie konkretnej decyzji. Zresztą tak jak na wszystkich drogach 

się teraz robi: powiatowych, miejskich, gminnych czy wojewódzkich. Taki jest proces 

przygotowania tej dokumentacji, on jest niesłychanie wydłużony poprzez opiniowanie, 

uzyskiwanie kolejnych zgód i mało tego jeszcze składając wniosek prosimy o ponowną ocenę 

oddziaływania na środowisko - robi się ponowną analizę hałasu, bo nadmienię,                              

że znowelizowało się Prawo ochrony środowiska, zmieniły się normy hałasu, trzeba było to 

uaktualniać, ponowny raport robić. Takie opracowanie żeśmy wykonali, z dokumentacją 

budowlaną złożyliśmy do Urzędu i praktycznie jesteśmy na końcowym etapie uzyskiwania 

stosownych decyzji. Z uwagi na to, że ta inwestycja mieści się w Programie Budowy Dróg              

w tej nowej perspektywie czasowej już praktycznie można te inwestycje znaleźć na stronie 

Ministerstwa Infrastruktury w załącznikach konkretnych, to myślę, że ten proces jest 

konsekwentny i nie podlega żadnemu  zaburzeniu. Musimy się uzbroić w cierpliwość. Wiele 

lat tę inwestycję szykowaliśmy, uzyskamy stosowne decyzje. Program Budowy Dróg jest 

dokumentem nowym, trzeba go rozpisać powiedzmy na pewne elementy finansowe, trzeba 

przyznać, że ten proces inwestycyjny też jest wydłużony w czasie, bo trzeba ogłosić przetargi, 

trzeba wiedzieć, w jakim okresie czasu, na który rok ile pieniędzy jest potrzebne do realizacji 

tej inwestycji. Zresztą tak jak każdy zarządca drogi, musimy czekać i zobaczymy, jakie 

zapadną decyzje. Na razie tych decyzji ZRIDowskich nie mamy, ale jesteśmy w trakcie i ten 

proces uzyskiwania tych decyzji wydaje się być niezagrożony i jest sprawny. Urząd 

Wojewódzki współpracuje z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska, powtórna ocena 
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oddziaływania teraz, jeśli chodzi o ten odcinek północny przez państwa okolice co przebiega, 

jest w Regionalnej Dyrekcji, on jest analizowany pod względem środowiskowym, analizy 

oddziaływania hałasu są analizowane, zanieczyszczenia, ochrona wód, to wszystko jest na 

etapie RDOŚiu teraz i wróci do Urzędu Wojewódzkiego i myślę, że uzyskamy skutecznie 

decyzję ZRIDowską.” 

 

Radny Grzegorz Kuna zwrócił uwagę radnemu Sławomierzowi  Janiszewskiemu, żeby tak nie 

dziękował, bo to jest obowiązek każdej instytucji, która utrzymuje się z naszych podatków, 

jeśli trzeba to przyjeżdżać na takie spotkania. Następnie oznajmił, że „Generalna Dyrekcja 

Dróg Krajowych i Autostrad to jest oddzielne księstwo. Generalna Dyrekcja zawsze wie 

lepiej, co społeczeństwu i co dla danego regionu jest potrzebne, albo nawet w jaki sposób to 

wykonywać.  I dam kilka przykładów: po pierwsze to jest dawanie pozwolenia  w tej chwili 

na prace modernizacyjne np. na ul. Warszawskiej w Strykowie w samo południe w okolicach 

w godzinach między 14 a 16. To jest kpina, bo asfalt zdzierać można w nocy, tylko trzeba 

tego wymagać od wykonawców, a nie blokować ruch często doprowadzając do nawet                         

i kilometrowych kolejek. To jest po prostu kpina z ludzi, z kierowców, z obywateli między 

innymi naszej gminy. Mam pytanie typowo merytoryczne, dlaczego nie wchodzi cały czas 

przebudowa drogi Nr 14 przynajmniej w odcinku od Łodzi do ronda w Sosnowcu. Ja tego nie 

mogę zrozumieć. Ja mogę zrozumieć, że państwo nie dostajecie na to pieniędzy jako Oddział 

Łódzki, tylko wobec tego proszę państwa, gdzie są te osoby decyzyjne. Kto nam zgotował ten 

los, najpierw kończąc autostradę w polu, a później robiąc za małe rondo, tak jak przed M1             

na Brzezińskiej. Jak moje uwagi były wtedy przekazywane ówczesnej Pani dyrektor 

Jezierskiej, to ona powiedziała, że to wszystko odbierze. A teraz nie możecie zrobić 

przebudowy tego ronda, bo czekacie aż będzie skończony odcinek autostrady A 1. Myślę,                  

że Pan wie, jaka jest sytuacja, co się dzieje, jakie są kilometrowe korki, że są rozjeżdżane 

pobliskie wsie. To państwo, nie bierzecie w ogóle pod uwagę tego, jakie samorządy te przez 

które przebiega droga krajowa Nr 14 mają uwagi na ten temat, przecież  ten odcinek drogi 

krajowej Nr 14 od strony Głowna to jest po prostu kpina, tam pobocze są wysypane                           

z jakiegoś grysu albo starego destruktu. Z jednej strony się chwalicie, tak przebudowujemy,            

tu będziemy zwiększać ruch, a z drugiej strony co mamy średniowiecze. Proste pytanie, kiedy 

nastąpi przebudowa drogi Nr 14.” 

 

Naczelnik odpowiedział  krótko „nie wiem. Tak jak Pan słusznie zauważył decyzje zapadają 

nie u nas w Oddziale Łódzkim, a w centrali. A z centrali naszej GDDKiA w Warszawie 

zapadają w ministerstwie. Ja chcę powiedzieć, że Oddział Łódzki zrobił wszystko. 

Uzyskaliśmy decyzję lokalizacyjną jeszcze w starym trybie, popełniliśmy dokumentację 

budowlaną i wykonawczą i nie dostaliśmy finansowania. I krótko mogę powiedzieć, 

dokumentacja, która był zrobiona na przełomie 2007 i 2008 roku, mocno się 

zdezaktualizowała, decyzja środowiskowa straciła ważność. Krótko odpowiadam nie ma tego 

w Programie Budowy Dróg, więc nie mogę konkretnie odpowiedzieć Panu na pytanie.                     

Ja jednocześnie znam sytuację na drodze krajowej. My jako Oddział wielokrotnie 

występowaliśmy nawet o przebudowę drogi krajowej od granic miasta Łodzi do ronda                      

w Strykowie istniejącego. Niestety nie znalazło to zrozumienia, a de facto ani finansowania             

z naszej centrali. Teraz jedynie, co możemy zrobić, bo droga krajowa Nr 14 faktycznie na 

razie jest jedynym dojazdem od tej strony do autostrady A 2, czy A 1, poczekamy sprawnie 

nam idzie proces inwestycyjny budowy autostrady A 1, gdzie ruch się rozłoży na szereg 

węzłów i mamy nadzieję w jakimś stopniu zostanie ta droga krajowa odciążona. Problem 

widzimy, deklaracje składaliśmy wielokrotnie, popełniliśmy dokumentacje, niestety pieniędzy 

nie dostaliśmy.”  

 

Radny Grzegorz Kuna dopytywał, czy GDDKiA zatwierdza i sprawdza oznakowanie na 

drogach krajowych.Jeżeli tak, to kto akceptował ostatnie oznakowanie na nowo 

wybudowanym rondzie  na drodze Nr 14. 
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Naczelnik podał, że Wydział Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego i Zarządzania Ruchem 

GDDKiA Oddziału Łódzkiego.  

 

Radny Grzegorz Kuna przyznał, że naprawdę jest śmieszne, że słowo „Pieńki” kończy się na 

„Pieńk.”, a „i” by się tam spokojnie zmieściło. Mam świadków na tej sali, którzy to widzieli.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, aby pytania i uwagi odnosiły się do omawianej 

Strategii Powiatu Zgierskiego. 

 

Radny Michał Pilarski powiedział: „cieszę się że GDDKIA popełniła wiele dokumentacji, ale 

myślę, że popełniliście jeszcze wiele, o wiele więcej kardynalnych błędów, na których cierpią 

mieszkańcy Zgierza i całego Powiatu Zgierskiego.” Poprosił o podanie konkretnie daty, kiedy 

będzie rozpoczęta budowa drogi S-14. Prosił o jasną deklarację. Następnie był 

zainteresowany, „czy są państwo przygotowani  na odszkodowania nieprzygotowanych dróg, 

przez to co zrobiliście w Łodzi i cały ruch z Łodzi wyprowadziliście na boczne drogi przez 

Zgierz, które nie są do tego przygotowane. Czy są państwo przygotowani na odszkodowania 

dla mieszkańców przy tych drogach, gdzie pękają kamienice. Czy mogę mieszkańcom, którzy 

się do mnie zwracają polecić prawników, którzy w tej chwili są dostępni w Zgierzu na 

darmowe porady, żeby przygotowywali pozwy przeciwko państwu.”  

 

Naczelnik w odpowiedzi przekazał, że budowa drogi S-14 pojawiła się na stronie 

ministerstwa w Programie inwestycyjnym, który jest generalnie współfinansowany przez 

Unię Europejską w nowym  rozdaniu 2015-2023. Inwestycja S-14 znajduje się na poz. 33,           

w interwale czasowym 2016-2021. W tej chwili nie potrafi odpowiedzieć generalnie, kiedy 

uzyska decyzje ZRIDowskie, jest zakładany pewien termin i on jest procedowany przez 

Urząd Wojewódzki. Uzyskanie decyzji ZRIDowskiej na odcinek 2 przewidują na przełomie 

października, listopada tego roku. To wynika z procedur administracyjnych. Takie jest 

założenie, ale nie wie czy tę decyzję uzyska, bo jest ponowna ocena oddziaływania na 

środowisko. Wiadomo jaki jest proces przygotowania inwestycji, gdzie ścieżka odwoławcza 

jest możliwa na każdym etapie decyzji. Zaznaczył, że decyzja ZRIDowska nie będzie miała 

jeszcze klauzuli ostateczności, bo z wieloletniego doświadczenia prowadzenia inwestycji wie, 

że jeszcze żadna inwestycja nie została pozostawiona bez oprotestowania. Zawsze się ktoś 

znajdzie. To idzie do ministerstwa i jest analizowane. Zgodnie z przepisami prawa bez 

klauzuli ostateczności nie można uruchomić procesu odszkodowawczego. Taka jest 

procedura. W opinii naczelnika założenie 2016-2021 jest założeniem bezpiecznym i myśli,              

że w tym przedziale czasowym się zmieszczą.  

Jeżeli chodzi o pytanie drugie to naczelnik nie wie, o jakich przypadkach radny mówił,                      

konkretnych pękaniach budynków, przy jakich drogach i o jakich pozwach. Jeśli takie 

wnioski do GDDKiA wpłyną to będą one analizowane.  

 

Radny Michał Pilarski doprecyzował, że chociażby początkowe numery ul. Aleksandrowskiej 

w Zgierzu, ul. Śniechowskiego w Zgierzu, pękają budynki Miejskiego Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Mieszkaniowej. „To wszystko jest spowodowane dwu, trzykrotnym 

zwiększeniem natężenia ruchu państwa decyzją zamknięcia Łodzi.” 

   

Naczelnik sprostował, że to nie jest ich decyzja tylko Prezydenta Miasta Łodzi.  

 

Radny Michał Banaszczyk chciał wiedzieć, dlaczego była odmowa GDDKiA odnośnie 

wniosku o budowę  świateł na skrzyżowaniu ul. Targowej i Aleksandrowskiej w Zgierzu. 
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Przewodnicząca Rady ponownie zwróciła uwagę, że przedmiotem dyskusji jest Strategia 

Powiatu Zgierskiego na lata 2015 -2018 w zakresie modernizacji infrastruktury drogowej                    

i kolejowej oraz przebiegu trasy S-14 i w tym zakresie powinny być składane pytania. 

Naczelnik jest pracownikiem GDDKiA i nie jest uprawniony do odnoszenia się do wszystkich 

uwag.   

 

Naczelnik oznajmił, że są zawsze otwarci. On jeździ na wiele sesji, nie tylko pojawia się                

w Zgierzu. Jest prostym pracownikiem GDDKiA i jeśli ma polecenie pojawić się i wyjaśnić, 

czy pod względem technicznym, merytorycznym wiele kwestii, to się pojawia. W imieniu 

GDDKiA nie zgodzi się z tym, że ignorują władze samorządowe i nie pojawiają się. Mają 

wiele obowiązków, bardzo dużo inwestycji priorytetowych i niestety szczupłość załogi.                 

Ich też dotykają cięcia kadrowe i muszą sobie z tym problemem radzić. „W miarę 

możliwości, Zgierz jest blisko, jeśli państwo wystąpią z jakąkolwiek prośbą, państwo też do 

nas nie mają daleko, zapraszam wszystkie kwestie zostaną wyjaśnione.”   

 

Radny Michał Pilarski zwrócił się z prośbą, aby Przewodnicząca  w imieniu Rady spróbowała 

zaprosić dyrektora GDDKiA na posiedzenie wyjazdowe Komisji Rozwoju Gospodarczego               

i Infrastruktury Przestrzennej na ul. Aleksandrowską w Zgierzu z mieszkańcami Zgierza, żeby 

wytłumaczył się ze swoich decyzji, organizacją ruchu.  

 

Naczelnik powtórzył, że kierowanie ruchem na drogach krajowych w obrębie miasta jest 

decyzją Prezydenta Miasta Łodzi.  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że jeżeli będzie taki wniosek Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej może na ten temat dyskutować. Następnie 

podziękowała naczelnikowi za udział w sesji. 

 

Radny Michał Pilarski sygnalizował, że chciałby złożyć wniosek. 

 

Radny Sławomierz Janiszewski powiedział: „chciałbym uporządkować troszeczkę dzisiejszą 

dyskusję, bo zdaje mi się, że w pewnym momencie niektórzy radni, proszę wybaczyć bez 

złośliwości jakiejś, ale zapomnieli co jest procedowane. Przy okazji mógłbym oczywiście 

powiedzieć o wielu budynkach na ul. Śniechowskiego i też z tego powodu robić larum,                

ale myślę że powinniśmy zajmować się pewnymi strategicznymi rzeczami. To jest pierwsza 

uwaga. Ale druga uwaga bardzo ważna. Cieszę się bardzo i to jest podziękowanie do Pani 

Przewodniczącej i do prezydium Rady do Wiceprzewodniczącego Rady Pana Sobolewskiego, 

i do Zarządu, że podjął tą niezwykle ważną kwestię. I do pracowników wydziału na ręce Pani 

naczelnik, że państwo uporządkowali niezwykle ważną rzecz, bo przypominam Rada Powiatu 

włączyła tę dokumentację, to opracowanie tego w momencie, kiedy przyjmowaliśmy plan 

pracy Rady Powiatu. Niektórzy uważali, że po co, dlaczego, z jakiego powodu. Ja uważam,   

że dzięki żmudnej pracy Zarządu i odpowiedniego wydziału doszło do sytuacji opracowania 

niezwykle ważnego dokumentu. Dokumentu, który przedstawia stan rzeczy, możliwość 

naprawy oczywiście przy pełnych uwarunkowaniach związanych ze środkami, ale niezwykle 

ważny dokument porządkujący całą sprawę. I cieszę się bardzo jako inicjator tego tematu,             

że ten temat w tak poważny sposób został przedstawiony i w sposób bardzo rzetelny. To jest 

moja uwaga i jednocześnie moja prośba – proszę Pana Starostę, ażeby corocznie, jesienią 

każdego roku była składana krótka informacja na temat realizacji tej Strategii. To będzie,                    

po pierwsze pewna dyscyplina dla Zarządu przedstawienia tematyki, ale i druga niezwykle 

ważna sprawa dla nas radnych dotycząca pewnej kontroli działań. Nie potrzeba tego 

zapisywać w jakimkolwiek dokumencie, składam tylko wniosek formalny prosząc o taką 

pewną aprobatę działań ze strony Zarządu i oczywiście z prośbą o zainteresowanie się ze 

strony radnych. Druga kwestia o charakterze bardzo ogólnym, ale bardzo ważna związana               

z dzisiejszą kwestią dotyczącą S-14. I ostatnia będzie moja krótka, kwestia dotycząca już 
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szczegółowej sprawy związanej z samą Strategią i dokumentami dotyczącymi                                

ul. Konstantynowskiej. Proszę państwa powiem tak: oczywistą jest rzeczą, że z każdej sprawy 

można zrobić sprawę polityczną, szczególnie w okresie czasu, kiedy funkcjonujemy w okresie 

kampanii wyborczej i to szczytu kampanii wyborczej. Natomiast powiem jedną rzecz. 

Oczywiście nie mamy wpływu na określone media, na kwestie dotyczące możliwości 

skuteczności dotarcia określonych mediów do określonych osób, ale ja chciałbym z powagą 

powiedzieć o jednej rzeczy, nie wyrywajmy tego tematu na zasadzie takiej, kto, dlaczego,              

z jakiego powodu, tylko dbajmy o to i to jest nasza rola apolityczna radnych, ażeby zadbali               

o jedną bardzo ważną rzecz, ażeby ta sprawa była z całą powagą traktowana przez urzędy 

odpowiednie, tym którym dajemy pewne sygnały dotyczące naszego postępowania. 

Przypominam Wysokiej Radzie, że przyjmowaliśmy niedawno pewne stanowisko, przed 

podejmowanymi decyzjami przez Rząd, w kwestii dotyczącej umieszczenia tej inwestycji 

jeszcze w tej decyzji tej ostatecznej. Postulowaliśmy wtedy określone rozwiązania, 

apelowaliśmy o wprowadzenie tego do odpowiedniego trybu postępowania. Można 

powiedzieć tak, ja dzisiaj bazując na tym, co powiedział odpowiedni przedstawiciel Głównej 

Dyrekcji bez względu na rangę tego człowieka, ale o odpowiedzialności niezwykle ważnej                    

i rzetelnej,  że myślę że ta procedura jest zachowywana w sposób prawidłowy. Życzmy sobie 

oczywiście, żeby było to w sposób właściwy realizowane, chyba wszystkim nam zależy, żeby 

w końcu było to zrealizowane. I dlatego też chciałbym uprzejmie prosić wszystkich państwa 

radnych, ażeby przyjęte zostało stanowisko Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie budowy 

drogi ekspresowej S-14.” Następnie radny przedstawił projekt stanowiska, który stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. Zaproponował, żeby to stanowisko zostało przesłane do: 

Premier Rządu RP, Ministra Infrastruktury, Wojewody Łódzkiego, GDDKiA w Warszawie                  

z wiadomością do Oddziału Łódzkiego i być może do mediów. Prosił o przyjęcie tego 

stanowiska.  

Następnie radny wskazał, że w „przedstawionej Strategii jest jedna także z ulic, która jest 

nieszczęściem dla mieszkańców miasta Zgierza, dla funkcjonowania, mianowicie                         

ul. Konstantynowska. Ja się cieszę ogromnie, że będą propozycje dotyczące wystąpienia 

uzyskania odpowiednich środków na dofinansowanie w tym zakresie. Byłbym bardzo 

zobowiązany, w imieniu myślę, że tych mieszkańców, a myślę, że także znaczącej części tych 

którzy mieszkają przy ul. Śniechowskiego, Konstantynowskiej, jeżeli poprawi się standard 

tych ulic, ażeby to w odpowiednim zakresie zostało pilotowane i z pozytywnym elementem 

zostało zatwierdzone na jesiennych posiedzeniach odpowiednich komisji, które powołuje 

Wojewoda. Będę prosił o stosowną informację w tym zakresie i myślę, że państwo radni 

także odpowiednio się w tej sprawie zaangażują.”      

Jeszcze raz radny prosił o przyjęcie przedstawionego stanowiska. Antycypując pytania 

przekazał, że zgodnie ze stanowiskiem prawnym, ponieważ to stanowisko nie pociąga za sobą 

żadnych skutków prawnych, finansowych w związku z tym nie musi być podejmowane                    

w formie uchwały. Jest to stanowisko, które przyjmuje Rada w określonym trybie                              

i w zaprezentowanej formule.   
 

Przewodnicząca Rady zaproponowała wprowadzenie tego tematu w punkcie 12a porządku 

obrad. 

 

Radny Michał Pieruń zastanawiał się, czy przyjęcia tego stanowisko nie należało zgłosić do 

porządku obrad w punkcie Uwagi do porządku obrad, a nie teraz w trakcie sesji.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zmianę porządku obrad poprzez 

wprowadzenie pkt 12a Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie budowy 

drogi ekspresowej S-14.  

Za przyjęciem głosowało  11 radnych. 

Przeciw głosowało     9 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    7 radnych. 

W wyniku głosowania Rada nie zmieniła porządku obrad. 
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Radny Witold Kosmowski oznajmił, że nie podziela takiego entuzjazmu na temat 

przedmiotowej Strategii. Jego zdaniem jest bardzo dużo błędów także i merytorycznych, 

choćby mapka na str. 6, gdzie są układy komunikacyjne, a nie ma autostrad zaznaczonych,             

a my opowiadamy, że dla autostrad będziemy polepszać stan dróg powiatowych. Na str. 7  

wymieniona jest Miasto-Gmina Stryków, gdzie ta jednostka już od kilku lat nazywa się 

Gmina Stryków. Jest zaskoczony również inwestycjami, które są tu opisane, „bo one nijak się 

mają do naszych kwestii budżetowych, choćby przebudowa drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych – drogi powiatowej Nr 5145E relacji Solca Wielka – Wielka Wieś, gm. Ozorków jest 

podane, że kwota umowna192 719,52 zł, ja pamiętam, że na przedostatniej Komisji pytałem 

Starostę, bo zdejmowaliśmy środki i  tam była kwota 244 chyba 500, więc jeżeli mamy 

przyjmować już jakieś dokumenty, no to wypadałoby posprawdzać te wszystkie rzeczy.              

Tak samo choćby na str. 40 na terenie powiatu biegnie także droga krajowa Nr 1, zresztą 

dlatego że zmieniono przebieg drogi krajowej Nr 1, droga dawna jedynka dostała Nr 91. 

Natomiast co do meritum w kwestii założeń na przyszłych kilka lat, jestem troszeczkę 

zaskoczony, bo pamiętam, że Starosta w poprzedniej kadencji kiedy była mowa                            

o finansowaniu przez gminy, był raczej przeciwnikiem i to akurat rozumiałem, rzeczywiście 

Gmina Głowno nie jest za bardzo zamożną gminą i wtedy było podnoszone, żeby nie dzielić, 

bo wtedy był akurat przykład Strykowa podawany, że Gminę Stryków stać i może dokładać. 

Ale dzięki temu, że dokładała to wspólnie ze Starostą Kozaneckim naprawdę udało się 

wybudować kilkadziesiąt kilometrów dróg powiatowych. I dzisiaj tutaj co są opisane, co tak 

chętnie, kto inny przypina sobie ordery, to tak de facto są zasługi ciężkiej pracy Starosty 

Kozaneckiego. Jestem opozycjonistą, ale zawsze uważam, że trzeba oddać realnie tak jak 

było. Natomiast może teraz akurat troszeczkę skrytykuję Starostę Kozaneckiego,                                

bo w niektórych kwestiach drogowych na gminie choćby Aleksandrów Łódzki, z tego                      

co pamiętam, bo zawsze było zarzucane, że Starosta Kozanecki buduje sobie drogi                        

w Aleksandrowie przez całą kadencję, a my nie mamy żadnego stanu dobrych dróg na 

Aleksandrowie Łódzkim. Tak się trochę zastanawiam, jak te drogi budowaliśmy. Tak jak 

Starosta powiedział, że Strategia nie będzie realizowana w takich założeniach jak w 

dokumencie, wątpię też żebyśmy mieli środki skoro z jednej strony wymagamy od gmin, 

żeby się dokładali do nas do naszych inwestycji, które de facto powinny być realizowane 

przez nas. Zdajemy sobie sprawę, że gminy tak samo borykają się z takimi trudnościami jak 

powiat, też nie mają dochodów tym bardziej, że ministerstwo zmienia współczynniki i za 

chwilę będą jeszcze mniejsze nasze dochody, a z drugiej strony przy uchwałach budżetowych 

będziemy zwiększać  środki na płace w Starostwie, więc troszeczkę mi się to rozjeżdża.”    

 

Radny Michał Pieruń odniósł się do założeń do Strategii. Na stronach 10, 11 i 12 mamy taką 

sytuację, że w mieście Aleksandrów Łódzki, gminie Aleksandrów, gminie Parzęczew, gminie 

Ozorków i mieście Ozorków  mamy ilość dróg w stanie dobrym zero.  „Zakładając, że droga 

jak jest zbudowana, to nie jest w stanie w dobrym, czy bardzo dobrym przez miesiąc, dwa. 

Ona jest po to budowana, żeby była w stanie dobrym przez kilka lat, jak nie kilkanaście.                     

I tu patrząc na te założenia, że mamy tak małą ilość dróg w stanie dobrym pomimo tego,               

że powiedzmy przez dwie kadencje te drogi były robione, to zastanawiam się na ile ta 

Strategia w dalszym sposobie rozwiązania problemu jest aktualna, skoro te założenia,                      

na których została oparta są takie, dla mnie przynajmniej, wątpliwe w tym punkcie.”   

 

Radny Michał Pilarski powiedział, że „to jest ciekawe, że drogi były budowane w zeszłej 

kadencji i pewnie część jeszcze na gwarancji i stan dróg dobrych jest zero, to znaczy co -

wszystkie są do poprawki? W związku z tymi uwagami merytorycznymi i tym że tak 

naprawdę ten dokument jest mocno niedopracowany stawiam wniosek o zdjęcie tego punktu             

z porządku obrad i przesunięcie go do porządku obrad następnej sesji.”  
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Przewodnicząca Rady rozumie, że mamy wniosek formalny tylko zwróciła uwagę,                           

że dyskusja nad dokumentem rzeczywiście może być bardzo długa i merytoryczna,                            

ale w porządku obrad jest Informacja o strategii Powiatu Zgierskiego w zakresie modernizacji 

drogowej i kolejowej oraz przebiegu trasy S-14. Zaproponowała, żeby radny albo  

sformalizował ten wniosek, albo…. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski podkreślił, iż chciałby, aby „radny Michał Pilarski 

przewodniczący naszego Klubu, jeśli chce podejmować decyzje, jakieś wnioski, najpierw 

zrobił 5 minut przerwy i uzgodnił to z Klubem, a nie samowolnie podejmował decyzje.”  

 

Radny Michał Pilarski zauważył, że każdy radny ma prawo złożyć jakikolwiek wniosek. 

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że traktuje ten wniosek jako jakikolwiek.  

 

Starosta odniósł się do podnoszonych spraw. Jeśli chodzi o wnioski na Komisjach, to uznał je  

jako głosy na Komisjach, bo nie było żadnego wniosku formalnego. Jeden wniosek, który 

zgodził się przyjąć to zrobienie kawałka chodnika na ul. Piłsudskiego w Zgierzu, będzie to 

wykonane w tym roku. Tak, jak już wcześniej powiedział, to nie jest dokument zamknięty,                

w trakcie on oczywiście będzie zmieniany. Co do gmin, które nie mogą bądź nie chcą 

partycypować w drogach powiatowych, to nie jest uprawnieniem Starosty, żeby wymuszać 

coś takiego, natomiast chce zwrócić uwagę, że gminy mogą nam pomóc nie tylko finansowo, 

ponieważ np. złożenie wniosku w naszym imieniu o dojazdów ki, to jest również traktowane 

jako pomoc, bo wtedy nie musimy tych środków uzyskać z budżetu gminy, a uzyskujemy je    

z budżetu marszałkowskiego. Tutaj była przytaczana Gmina Głowno. To jest oczywiście 

jedna chyba z najbiedniejszych gmin w powiecie i rzeczywiście ich nie stać na to, ale podjęli 

się złożyć wniosek o schetynówkę i ją przeprowadzić. I to jest dla nas ogromna pomoc, 

ponieważ żeśmy uzyskali 50% dzięki temu na budowę dróg. Także to nie jest tak, że musi być 

żywa gotówka z budżetu wykładana, ale również współpraca pod względem składania 

wniosków na różne programy. To też jest, jak najbardziej, mile widziane i na pewno będzie 

uwzględniane i w pierwszej kolejności brane pod uwagę. 

 

Ad. 7  

Informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu o stanie bezrobocia w Powiecie Zgierskim 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Kierownik Centrum Aktywizacji Zawodowej Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu Jolanta 

Pawłowska przedstawiła informację w formie prezentacji.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji do spraw Przeciwdziałania 

Bezrobociu do informacji.  

 

Radny Adam Bączyk chciał wiedzieć, czy w procedurze rozdziału szkoleń jest brane pod 

uwagę kryterium wielkości bezrobocia na danym terenie.  

 

Kierownik odpowiedziała, że statystykę, którą prowadzą dzielą na poszczególne miasta                   

i gminy. Prowadzą ją po to, żeby wiedzieć gdzie ukierunkować ich działania. Jednak nie 

zmuszą osób z terenów, tam gdzie jest największe bezrobocie, żeby akurat były 

zainteresowane szkoleniami czy formami wsparcia. Jeżeli jest takie zainteresowanie, to jak 

najbardziej jest to realizowane.  

 

Radny Adam Bączyk dopytywał, czy może być sytuacja taka, że na danym terenie może być 

większe bezrobocie, a jednak ta ilość szkoleń jest mniejsza.  

 



16 

 

Kierownik powiedziała, że tak, to oczywiście zależy od zainteresowanych. Wszystkie formy 

są za każdym razem dostępne na stronie internetowej PUP, osoby bezrobotne są zapraszane 

przez doradców zawodowych i informowane o takich możliwościach, natomiast zmusić 

nikogo nie można.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski wie, że w wielu urzędach praktykowane są prace 

interwencyjne, roboty publiczne. W związku z tym zapytał, czy PUP w jakiś sposób to 

kontroluje, że np. cały czas są zatrudniane te same osoby na roboty publiczne. Mieszkańcy 

zwracają się do radnego z zapytaniem, jak to jest że po kilka lat pracują na pracach 

interwencyjnych i robotach publicznych te same osoby, a inni którzy też mogliby pracować                  

i też mają problemy, bo nie ma nikogo w rodzinie kto by miał pracę. Czy samorządy później 

po trzech, czy czterech takich przedłużeniach prac interwencyjnych, czy robót publicznych 

dają miejsca pracy tym osobom. Czy PUP to kontroluje, czy to jest tak na zasadzie, że cały 

czas wójt, burmistrz, prezydent danej gminy przedłuża tę pracę tej samej osobie, a inni po 

prostu są marginalizowani i pomijani. Czy macie na to jakiś wpływ, czy w takim przypadku, 

jeśli te osoby później nie są zatrudniane np. na stałe, to czy wy na przykład nie robicie czegoś 

takiego, żeby promować te osoby, które jeszcze z tej pomocy nie skorzystały.    

 

Kierownik zaznaczyła, że nie wie, czy może udzielić odpowiedzi, przekaże to pytanie 

dyrektor PUP. Niemniej jednak przekazała, że oczywiście mają komórkę kontrolną, która 

dokonuje weryfikacji dokumentów i która sprawdza również realizacje umów, jak to wygląda 

na przestrzeni lat. Natomiast to, że są kierowane cały czas te same osoby - na pewno 

powtarzają się te same osoby, jeżeli są one wskazywane przez pracodawców, 

przedsiębiorców, jednostki te formy taką możliwość dają, czyli wskazanie konkretnej osoby 

bezrobotnej, którą chcą zatrudnić. Jeżeli takich osób nie mają, a też tak się zdarza, to są 

kierowane osoby przez nas. Jest ileś osób, które pracodawca sam wybiera i oni wpływu 

wielkiego na to nie mają.   

 

Radny Krzysztof Łebedowski oznajmił, że ta odpowiedź go nie satysfakcjonuje. Zwrócił 

uwagę, żeby może  PUP bardziej szczegółowo przyjrzał się temu problemowi, ponieważ 

przychodzą do niego mieszkańcy, którzy wręcz i pewnie mają rację, że „on ma kuroniówkę, 

jego żona ma kuroniówkę, która mu się tam należy, a cały czas pracuje, u mnie w rodzinie 

dwoje ludzi nie ma pracy”. Poprosił o odpowiedź na piśmie, żeby mógł mieszkańcom to 

przekazać.  

 

Kierownik zapewniła, że przekaże informację i będzie odpowiedź na piśmie.   

 

Wicestarosta Zgierski Krzysztof Kozanecki oznajmił, że wprawdzie nie jest dyrektorem PUP, 

i nie odpowie wprost na pytanie radnego, ale sugestie radnego co do kontroli przyjmuje                 

i dyrektor Pietrak-Kędzierawskiej przekaże. Natomiast to, że PUP w Zgierzu jest instytucją 

efektywnie szukającą pracy świadczy jeden z projektów uchwał, który dzisiaj będzie 

obradowany, a mianowicie projekt w sprawie zmiany budżetu. Ministerstwo Pracy 

opracowało bardzo rygorystyczne programy dotyczące sprawdzania efektywności 

powiatowych urzędów pracy w Polsce. I jeśli powiatowy urząd pracy spełni te bardzo 

wysokie wymogi efektywności, czyli znalezienia pracy, zatrudnienia dla bezrobotnego, to za 

dany rok ubiegły Ministerstwo przyznaje temu urzędowi nagrodę. I właśnie dzisiaj będziemy 

wprowadzać do budżetu przeszło 300 tysięcy zł na nagrody dla PUP w Zgierzu. Jest to taka 

odpowiedź, że Ministerstwo Pracy bardzo dobrze ocenia efektywność funkcjonowania tegoż 

urzędu.  Oczywiście, że w jednostkowych sytuacjach, może się zdarzyć, iż są tam pewne 

niedociągnięcia, bo przy takiej skali bezrobocia i przy takiej skali pracy PUP mogą się 

zdarzyć sytuacje nie do końca dla nas pozytywne. Te uwagi radnego przekaże dyrektor PUP              

i myśli, że dyrektor skontaktuje się z radnym i przekaże informacje.    
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Radna Lidia Elert nawiązując do wypowiedzi radnego Krzysztofa Łebedowskiego 

podkreśliła, że PUP w Zgierzu pracuje nienagannie stąd też z Ministerstwa te pieniądze. 

Natomiast, jeśli chodzi o osoby bezrobotne, to nie można brać jednocześnie kuroniówki                        

i pracować na pracach interwencyjnych.  

 

Przewodnicząca Rady zaznaczyła, że środki po które sięgają urzędy pracy zabezpieczają tak 

naprawdę tą strukturę osób bezrobotnych we wszystkich możliwych kategoriach wiekowych          

i wykształcenia. Tych środków jest w tej perspektywie dużo więcej niż było kiedyś, ale nie 

wszystkie też urzędy potrafią z nich korzystać i ściągać też tak duże pieniądze. Są różnego 

rodzaju formy zatrudnienia, tak jak: staże, prace interwencyjne, roboty publiczne i one się 

wiążą z określonymi przepisami, które musi spełnić każdy pracodawca, nie tylko samorząd. 

Często samorządy są tymi pracodawcami i starają się w ten sposób też wpływać na 

zmniejszenie tej struktury osób bezrobotnych. To jest chyba pozytywne. Jeżeli chodzi o 

bezrobocie, to nie należy sugerować się tylko liczbami, bo tak naprawdę gdyśmy mogli 

dokonać takiej faktycznej analizy, jaki jest poziom bezrobocia, ona by znacznie odbiegała od 

tych liczb, które są zarejestrowane w urzędzie pracy. Największa grupa osób 

zarejestrowanych to są osoby długotrwale bezrobotne, gdzie już mają wyuczony taki syndrom 

bezrobotności. To nie są osoby, które kiedykolwiek podejmą pracę, czy skorzystają z jakichś 

najcudowniejszych programów. Jest też taki program prac społeczno-użytecznych, gdzie 

bezrobotny musi przepracować tylko 40 godzin w miesiącu i jest cała rzesza osób, które nie 

są w stanie nawet wywiązać się z takiego systemu godzin pracy.   

 

Radny Krzysztof Łebedowski powiedział, że wszystko rozumie, tylko mówi głosem ludzi.    

To nie jest tak, że sobie to wymyślił. Nie wie, czy radna Lidia Elert kiedyś miała problem ze 

znalezieniem pracy. Jeśli by miała problem ze znalezieniem pracy i byłaby w sytuacji takiej, 

że nie ma tej pracy, też pewnie inaczej by myślała. Radny miał sytuację, że nie miał pracy                   

i też musiał jakoś żyć. Dlatego mówi głosem ludzi, którzy do niego przychodzą. To nie jego 

opinia i jego wywody, to jest głos ludzi, którzy do niego przychodzą i chce ten głos przekazać 

tu w Starostwie, żebyśmy my mając możliwość sprawdzenia wpłynięcia na pewne decyzje              

po prostu to zrobili. To jest głos ludzi, który przekazuje.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie przedmiotowej informacji.  

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosowało     9 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła informację. 

 

Ad. 8  

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XII/107/11 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 czerwca 2011 r. w sprawie uchwalenia powiatowego programu przeciwdziałania 

bezrobociu i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2011-2014 stanowi załącznik nr 13           

do protokołu. 

 

Kierownik CAZ przedstawiła sprawozdanie w formie prezentacji.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji do spraw Przeciwdziałania 

Bezrobociu do sprawozdania.  

 

Radny Adam Bączyk poprosił o informację, na czym polega pomoc dla osób, które opuściły 

zakłady karne.  
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Kierownik odpowiedziała, że program był skierowany do 80 osób również z Powiatu 

Zgierskiego. Projekt był realizowany przy współudziale Fundacji „Uwolnienie”. Te osoby 

były aktywizowane w takich powstałych specjalnie, przy udziale środków z Europejskiego 

Funduszu Społecznego, centrach aktywizacji na terenie Łodzi. Osoby miały możliwość 

korzystania ze sprzętu komputerowego, miały organizowane szkolenia, pomagano im tworzyć 

własne dokumenty aplikacyjne CV, spotykać się i rozmawiać z pracodawcami. Efektem 

końcowym ukończenia tego projektu było utworzenie takiego poradnika. Fundacja 

„Uwolnienie”, która była organizatorem, a właściwie liderem tego projektu, jak najbardziej 

chciała, żeby te rozwiązania były szerzej widziane i żeby takie możliwości były dla osób, 

które opuszczają zakłady karne i były stosowane na szerszą skalę.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie przedmiotowego sprawozdania.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     9 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła sprawozdanie. 

 

Ad. 9  

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za I półrocze 2015 roku 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła informację 

 

Przewodnicząca przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do informacji. 

 

Radny Witold Kosmowski powiedział, że z tego co pamięta, to zakup samochodu służbowego 

miał kosztować 100.000 zł, a w informacji jest 103.500.000 zł. Być może przegapił, że były 

zwiększane środki na to zadanie.   

 

Skarbnik wyjaśniła, że Zarząd Powiatu, zgodnie z uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Zgierskiego na 2015 rok, ma upoważnienie do przenoszenia wydatków majątkowych 

w ramach działu pod warunkiem, że nie spowoduje to ani utworzenia nowego zadania 

inwestycyjnego, ani likwidacji starego zadania inwestycyjnego. Oczywiście musi to być 

zadanie jednoroczne. W związku z tym uchwałą Zarządu Powiatu Zgierskiego kwota 3.500 zł 

w lutym lub w marcu została przeniesiona z wydatku inwestycyjnego w Starostwie zakup 

agregatu prądotwórczego na zakup samochodu w Starostwie.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie przedmiotową informację.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła informację. 
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Ad. 10  

Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego               

za I półrocze 2015 roku stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Skarbnik przedstawiła informację 

 

Przewodnicząca przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do informacji. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie przedmiotową informację.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła informację. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 12
05

. 

Przewodnicząca wznowiła obrady o godz. 12
20

. 

 

Ad. 11a) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/24/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 

grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2015 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/99/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie zmiany uchwały Nr III/24/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 

Zgierskiego na rok 2015 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Ad. 11b) 

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do podjęcia działań w 

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota przedstawił projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/100/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu 

Zgierskiego do podjęcia działań w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Ad. 11c) 

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do podjęcia działań           

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 20 

do protokołu.  

 

Starosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/101/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu 

Zgierskiego do podjęcia działań w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

2014-2020 stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Ad. 11d) 

Projekt uchwały w sprawie udzielania pomocy finansowej Gminie Miasto Ozorków na 

realizację zadania pn. „Przebudowa układu komunikacyjnego północno-zachodniej części 

Ozorkowa – etap II” w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 

drogowej na lata 2016-2020 stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/102/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie udzielania pomocy finansowej Gminie 

Miasto Ozorków na realizację zadania pn. „Przebudowa układu komunikacyjnego północno-

zachodniej części Ozorkowa – etap II” w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej 

infrastruktury drogowej na lata 2016-2020 stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Ad. 11e) 

Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miasta Ozorkowa dotyczącego 

przekazania Gminie Miasta Ozorkowa zarządzania drogami powiatowymi: Nr 5137 E –              

ul. Maszkowska i ul. Południowa, Nr 5179 E – ul. Traugutta, oraz Nr 5174 E –                             

ul. Żeromskiego i ul. Stypułkowskiego w Ozorkowie, w szczególności w zakresie 

przebudowy tych dróg w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Łódzkiego na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/103/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miasta 

Ozorkowa dotyczącego przekazania Gminie Miasta Ozorkowa zarządzania drogami 

powiatowymi: Nr 5137 E –  ul. Maszkowska i ul. Południowa, Nr 5179 E – ul. Traugutta, 

oraz Nr 5174 E – ul. Żeromskiego i ul. Stypułkowskiego w Ozorkowie, w szczególności                  

w zakresie przebudowy tych dróg w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Ad. 11f) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto Ozorków na 

realizację zadania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego 

na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/104/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Miasto Ozorków na realizację zadania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Ad. 11g) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie działań w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020 w ramach                         

Osi Priorytetowej III Transport Działanie III.2 Drogi Poddziałanie III.2.2 Drogi lokalne 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/105/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie działań                 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata                  

2014-2020 w ramach Osi Priorytetowej III Transport Działanie III.2 Drogi Poddziałanie 

III.2.2 Drogi lokalne stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

 

Ad. 11h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/61/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                

27 marca 2015 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 

społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2015 stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/106/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/61/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji 

zadań rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, na rok 2015 stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  
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Ad. 11i) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu 

Wschodniemu stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/107/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Łódzkiemu Wschodniemu stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  

 

Ad. 11j) 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia Związku Powiatów Województwa Łódzkiego stanowi 

załącznik nr 34 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Budziarski przedstawił projekt uchwały. 

Zgłosił autopoprawkę, aby w § 1 wykreślić zapis „i Miastem Piotrków Trybunalski (miastem 

na prawach powiatu)”. U podłoża powstania Związku Powiatów Województwa Łódzkiego 

leży fakt, że należy zbudować bazę danych przestrzennych i wykorzystać tę bazę dla zbiorów, 

które umożliwią nam płynne, elastyczne zarządzanie otaczającą nas rzeczywistością.                     

W szczegółach dotyczyłoby to: cyfryzacji baz danych EGiB, przekształcanie analogowej 

mapy zasadniczej do numerycznej i obiektywnej mapy zasadniczej i tworzenie cyfrowych baz 

danych, założenie geodezyjne w ewidencji sieci uzbrojenia terenu GESUT oraz 

informatyzacja zasobu państwowego, zasobu geodezyjnego i kartograficznego. W ramach 

dotacji unijnych, dla każdego powiatu, w tym Powiatu Zgierskiego, byłaby możliwość 

pozyskania ok. 8 mln zł na wymienione cele. W związku z tym potrzeba finansowania takich 

przedsięwzięć, jak najbardziej rzutuje na to, żeby taką uchwałę podjąć.   

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Radny Michał Pieruń przyznał, że idea jest szczytna. Niemniej jednak chciał wiedzieć, czy to 

jest niezbędny warunek, żeby się ubiegać o te środki, czy to jest celowe przedsięwzięcie, czyli 

jak pozyskamy środki, zrobimy bazy danych, uaktualnimy to Związek zostanie rozwiązany, 

czy będzie funkcjonował dalej i w jakim celu.  

 

Członek Zarządu Wojciech Budziarski odpowiedział, że jest to wręcz konieczne,                                 

bo w zespole można wypracować wiele. Sam Powiat Zgierski nie mógłby sięgnąć po te 

środki, natomiast utworzenie takiego Związku daje nam szanse skorzystania z tej pomocy 

finansowej i o tą szansę trzeba zabiegać. Co będzie dalej to zobaczymy, na razie trzeba 

usprawnić tę bazę danych przestrzennych. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/108/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie utworzenia Związku Powiatów 

Województwa Łódzkiego stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  

 

Ad. 11k) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów Województwa Łódzkiego 

stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Wojciech Budziarski przedstawił projekt uchwały. Zgłosił autopoprawkę 

polegająca na wykreśleniu w załączniku do uchwały Miasta Piotrków Trybunalski.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Radny Adam Bączyk był zainteresowany, czy Powiat Zgierski ma jakąś szanse na 

liderowanie tej instytucji.  

 

Członek Zarządu Wojciech Budziarski powiedział, że tak, w Zarządzie zasiada pięciu 

członków zgłoszonych  przez poszczególne powiaty. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/109/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów 

Województwa Łódzkiego stanowi załącznik nr 37 do protokołu.  

 

Ad. 11l) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia       

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015                            

– druk „A” stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 
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Radny Witold Kosmowski podniósł sprawę dotyczącą wynagrodzeń w Starostwie 

Powiatowym. Na koniec I półrocza, zgodnie ze informacją, było 6 762 418 zł, natomiast                       

w projekcie uchwały w § 410 wynagrodzenia osobowe pracowników już jest 7 017 418 zł.  

Przez okres wakacyjny nie było sesji, być może radny gdzieś przegapił uchwałę, którą 

nastąpiło zwiększenie o te 255 000 zł. Ponadto powiedział: „zaskoczony jestem, bo z tego co 

pamiętam, to najpierw pracodawca ponosił koszty, więc płacił jakby ze swoich środków,                  

a dopiero miał refundację, więc teoretycznie jeżeli refundację, pracował, my te kwoty 

dopełnić tego co pracodawca płacił. Ale może się mylę, proszę o odpowiedź.”   

 

Skarbnik wyjaśniła, że odnośnie pytania pierwszego, to chyba we wrześniu było przesunięcie 

środków z wydatków rzeczowych na płace 255 000 zł. Jeżeli chodzi o pytanie drugie to 

rzeczywiście nie było zwiększenia, mimo że umowy są zawarte chyba od marca, na 

zatrudnienie pracowników. W tym momencie jest zwiększenie, do tej pory nie wymagało to 

korekty.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/110/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego           

na rok 2015 stanowi załącznik nr 39  do protokołu.  

 

Ad. 11m) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia       

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015                            

– druk „B” stanowi załącznik nr 40 do protokołu.  

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Statutowo-Prawnej, 

 Budżetowo-Finansowej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/111/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego           

na rok 2015 stanowi załącznik nr 41  do protokołu.  

 

Ad. 11n) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia       

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Rady Powiatu 

Zgierskiego na lata 2015-2022 stanowi załącznik nr 42 do protokołu.  

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia       

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Rady Powiatu 

Zgierskiego na lata 2015-2022 po autopoprawkach stanowi załącznik nr 43 do protokołu.  
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Skarbnik przedstawiła projekt uchwały po autopoprawkach.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/112/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Rady Powiatu Zgierskiego na lata 2015-2022 stanowi załącznik nr 44                          

do protokołu.  

 

Ad. 11o) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy 

prawnej – druk A stanowi załącznik nr 45 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił projekt uchwały oraz kolejne w tym zakresie. Zgodnie z ustawą                          

o nieodpłatnej pomocy prawnej oraz edukacji prawnej powiat ma obowiązek wyznaczenia 

punktów do takiej obsługi od 1 stycznia 2016 r.  Jeden punkt takiej obsługi ma obsługiwać               

25 tysięcy mieszkańców. Z przeliczenia naszej ludności w powiecie wychodzi na to,                     

że mamy takich punktów utworzyć siedem. Trzy punkty zostaną zorganizowane przez 

Starostwo przy ul. Sadowej, ul. Długiej i w Oddziale Powiatowego Urzędu Pracy w Głownie. 

Natomiast w ramach zawarcia stosownych porozumień Gminy: Aleksandrów Łódzki, 

Stryków, Miasto Ozorków i Parzęczew udostępnią nieodpłatnie lokale na potrzeby 

prowadzenia takich punktów.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji Statutowo-Prawnej do 

projektów uchwał. 

 

Radny Witold Kosmowski był zainteresowany, czy mieszkańcy będą terytorialnie dopisani     

do tych punktów.  

   

Starosta wyjaśnił, że te 25 tysięcy mieszkańców, o których nadmienił, to jest to taki wskaźnik, 

który wyznacza ilość tych punktów, natomiast oczywiście że punkty będą obsługiwać poza 

terytorialnie. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski zapytał, czy tych porad prawnych będzie udzielał prawnik. 

 

Starosta potwierdził, że porad prawnych będzie udzielał prawnik 5 dni w tygodniu przez co 

najmniej 4 godziny dziennie. 
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Radny Sławomierz Janiszewski chciałby, żeby powiat inwentaryzował, przy okazji tych 

punktów, które powstały, inne punkty bezpłatnych porad prawnych znajdujących się na 

terenie powiatu – tak z ciekawości, myśli że to będzie ciekawa statystyka. Z danych 

Naczelnej Rady Adwokackiej wynika, że budżet państwa zabezpieczył na to jakąś tam kwotę, 

która jest zupełnie nieadekwatna do zamierzeń.  

 

Sekretarz Powiatu Zgierskiego Wiesław Stankowski w uzupełnieniu dodał, że na ternie 

Powiatu Zgierskiego będzie siedem punktów udzielających bezpłatnych porad prawnych. 

Cztery w porozumieniu z gminami i trzy punkty w jednostkach powiatu: dwa w Zgierzu, 

jeden w Głownie. Do 15 października br. powiat ma wskazać miejsca tych punktów.                        

Nieodpłatna pomoc prawna w trzech punktach (w jednostkach powiatowych) będzie 

świadczona przez adwokatów lub radców prawnych wskazanych przez okręgową radę 

adwokacką lub radę okręgową izby radców prawnych, natomiast w pozostałych czterech 

punktach za pośrednictwem organizacji pozarządowych wyłonionych w otwartym konkursie 

ofert. Ustawa o nieodpłatnej pomocy prawnej oraz edukacji prawnej wskazuje osoby, które 

będą mogły z tej nieodpłatnej pomocy prawnej skorzystać. Minister Sprawiedliwości                         

w drodze rozporządzenia określi, sposób udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej, w tym 

wymogi dotyczące lokalu, w którym będzie mieścił się punkt nieodpłatnej pomocy prawnej. 

Na realizację tego zadania powiat będzie otrzymywał dotację celową.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/113/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

w sprawie realizacji zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu 

nieodpłatnej pomocy prawnej stanowi załącznik nr 46  do protokołu.  

 

Ad. 11p) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy 

prawnej – druk B stanowi załącznik nr 47 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/114/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

w sprawie realizacji zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu 

nieodpłatnej pomocy prawnej stanowi załącznik nr 48  do protokołu.  

 

Ad. 11q) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy 

prawnej – druk C stanowi załącznik nr 49 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/115/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

w sprawie realizacji zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu 

nieodpłatnej pomocy prawnej stanowi załącznik nr 49  do protokołu.  

 

Ad. 11r) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy 

prawnej – druk D stanowi załącznik nr 50 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XI/116/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 25 września 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

w sprawie realizacji zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu 

nieodpłatnej pomocy prawnej stanowi załącznik nr 51  do protokołu.  

 

Ad. 12) 

Projekt stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie podziału środków finansowych dla 

Państwowej Straży Pożarnej  stanowi załącznik nr 52 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił projekt stanowiska. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego do projektów stanowiska. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła stanowisko. Stanowisko Rady Powiatu Zgierskiego               

w sprawie podziału środków finansowych dla Państwowej Straży Pożarnej stanowi załącznik 

nr 53 do protokołu.  

 

Ad. 13  

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

Powiatu stanowi załącznik nr 54 do protokołu.  

 

Ad. 14 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Ad. 15 

Starosta  udzielił odpowiedzi na interpelacje radnego Krzysztofa Łebedowskiego.                       

Jeżeli chodzi o otwarcie drogi powiatowej w Solcy Wielkiej, to ani Starosta, ani Zarząd 

Powiatu Zgierskiego nie inicjował tego przedsięwzięcia, była to inicjatywa oddolna od 

sołectwa. Zarząd nie miał na to wpływu. Jednocześnie Starosta zapewnił, że jeżeli będzie 

organizowany jakikolwiek odbiór, to nie tylko  radni z danej gminy będą zaproszeni, ale cała 

Rada, ponieważ radnymi jesteśmy całego powiatu.  
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Starosta nie widzi żadnego problemu, żeby w Pulsie Powiatu, czy to w jednym numerze,              

czy to cyklicznie, prezentować całą Radę, jak to jest czynione w przypadku Sejmiku 

Województwa Łódzkiego. Jak najbardziej uważa to za słuszne i przyjmuje to do realizacji.  

Następnie Starosta oznajmił, iż pozostałe odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na 

piśmie w statutowym terminie. 

 

Ad. 16 

Radni nie składali oświadczeń i wniosków.  

 

Ad. 17 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XI sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 13
15

. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała   

  


